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 PROTOKÓŁ NR XI/2019 
 

z XI sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 30 maja 2019 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 33 radnych, 
Nieobecny radny – Skarbek Mateusz.  
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XI sesji Rady Miasta Gdańska. Poinformowała                             

o wpływie projektów uchwał.  

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie  do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie współdziałania Miasta Gdańska                            

z Gminą Pszczółki oraz Gminą Suchy Dąb w celu realizacji projektu pn. 

"Cała Naprzód II" Działanie 5.2 Poddziałanie 5.2.1 - Aktywizacja 

zawodowa - mechanizm ZIT Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Pomorskiego na lata 2014 - 2020 (druk 208);  

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego                                     

o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

nadania ulicom: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, Alfonsa 

Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, 

Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, Królewskie 
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Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa Tischnera, kategorii dróg 

gminnych  (druk 210);    

Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego                                       

o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia 

ulic: Harfowej, Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, Jana 

Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów Pułku, Dedala oraz 

Limbowej do kategorii dróg gminnych  (druk 211); 

Wpłynął wniosek Klubu Prawa i Sprawiedliwości o włączenie do porządku 

obrad oświadczenia Rady Miasta Gdańska w sprawie 40 rocznicy 

przybycia do Polski św. Jana Pawła II. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższe wnioski.  

(druk 208) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

za    -      32   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Ten druk będzie w ppkt 5 ppkt 17A. 

(druk 210) - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

za    -      32   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Ten druk będzie w ppkt 5 ppkt 10A. 
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(druk 211) - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

 

za    -      33   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Ten druk będzie w ppkt 5 ppkt 10B. 

Oświadczenie w sprawie 40 rocznicy przybycia do Polski św. Jana Pawła 

II - wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

za    -      33   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Ten druk będzie w ppkt 4A.  

 

Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe 

 otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodniczący Rady Miasta Gdańska, 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska  

 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 

 

4. Apel w sprawie projektu ustawy przewidującej wywłaszczenie Pola Bitwy                         

na Westerplatte. 
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Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Cezary Śpiewak – Dowbór – Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej  

 

4A. Oświadczenie w sprawie 40 rocznicy przybycia do Polski św. Jana Pawła II. 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kacper Płażyński – Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości  

 

5. Uchwały: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska  (druk 199); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2019 rok  

(druk 200); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Teresa Blacharska  – Skarbnik Miasta Gdańska 

Jolanta Ostaszewska  – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Letnica Szklana Huta w mieście Gdańsku (druk 205); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Letnica rejon Alei Macieja Płażyńskiego w mieście Gdańsku    
(druk 172); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
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5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca i Delfina w mieście Gdańsku  
(druk 173); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 
6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Osowa rejon ulicy Osowski Zakątek w mieście Gdańsku (druk 
174); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Przymorze Małe Rejon ulic Szczecińskiej i Słupskiej w mieście 
Gdańsku  (druk 178); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Oliwa Górna - Kuźnia Wodna w mieście Gdańsku (druk 179); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

 
9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Wyspa Sobieszewska - centrum Świbna II w mieście Gdańsku 
(druk 180); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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10)  w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejon ulicy Trakt Św. Wojciecha między węzłem Obwodnicy 
Południowej a ulicą Gościnna w mieście Gdańsku (druk 175); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

 

10a) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta 

Gdańska w sprawie nadania ulicom: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, Alfonsa 

Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, Człuchowskiej, 

Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, Królewskie Wzgórze, Jana Karskiego                                   

i Księdza Józefa Tischnera, kategorii dróg gminnych (druk 210);  

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Emilia Lodzińska  - Przewodnicząca K. Zagospodarowania Przestrzennego 

10b) w sprawie zaliczenia ulic: Harfowej, Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, Cytrowej, 

Jana Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów Pułku, Dedala oraz Limbowej 

do kategorii dróg gminnych  (druk 211);  

 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Emilia Lodzińska  - Przewodnicząca K. Zagospodarowania Przestrzennego 

11)  w sprawie zmiany statutu Hevelianum (druk 167); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Alan Aleksandrowicz  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Paweł Golak - Dyrektor Hevelianum 

 

12)  w sprawie zasad i trybu nadawania tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
Gdańska (druk 207); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Beata Dunajewska – Przewodnicząca Klubu Wszystko dla Gdańska 

Katarzyna Czerniewska – Klub Wszystko dla Gdańska  

 
13) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Szczegółowego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2019 (druk 184); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Iwona Chorzelska  –  Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 

  
14)  w sprawie ustalenia na rok szkolny 2019/2020 planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska    
(druk 176); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
 

15)  zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego  (druk 177); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                 Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
 

16)  w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta 
Gdańska dla przedszkoli, innym form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 
placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne 
niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania   
(druk 182); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger –  Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
 

17)  w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno - Przedszkolnego  (druk 183); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Kowalczuk  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Grzegorz Kryger –  Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

17A) w sprawie współdziałania Miasta Gdańska z Gminą Pszczółki oraz Gminą Suchy 

Dąb w celu realizacji projektu pn. „Cała Naprzód II”. Działanie 5.2 Poddziałanie 5.2.1 

– Aktywizacja zawodowa – mechanizm ZIT Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego na lata 2014 – 2020 (druk 208); 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Małgorzata Niemkiewicz  - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

18)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 201); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

19)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 202); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

20)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 203); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

21)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 204); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

22)  zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 – 2018 (druk 206); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

23)  zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad 
taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych                                                              
(druk 181 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Kacper Płażyński  - Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości 
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24)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy użytkowania nieruchomości ze Swissmed Opieka Sp. z o.o.  
z siedzibą w Gdańsku (druk 198); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  - Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 

25)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 185); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 
26)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 186); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 

 
27)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 187); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
28)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 188); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

29)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 189); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
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Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
30)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 190); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
31)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 191); 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

32)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 192); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
33)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 193); 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

34)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 194); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

35)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 195); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
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36)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 
udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 196); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 
37)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego  (druk 197); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 

Piotr Grzelak  – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Tomasz Lechowicz – Dyrektor Wydziału Skarbu 
 

6. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Prezydenta Miasta.  

7. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

8. Zakończenie obrad. 

 

 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przypomniała o dziecięcej sesji Rady Miasta Gdańska, która odbędzie się 

1 czerwca. Poprosiła o nadsyłane zgłoszeń na szkolenie dla radnych 

„Jawność działalności organów jednostek samorządu terytorialnego, 

uprawnienia informacyjne radnych”.  

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska 

Zaprosiła na obchody 4 czerwca w Gdańsku.  

Wyświetlony został film – zaproszenie na wydarzenia. 

 

 

  PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
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Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Wygłosił oświadczenie, stanowi ono załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Wspomniał o 40 – rocznicy przybycia do ojczyzny św. Jana Pawła II, 

którego wkład w budowę Solidarności jest niezaprzeczalny.                             

Odczytał oświadczenie w sprawie 40 rocznicy przybycia do Polski św. 

Jana Pawła II. Powiedział również o projekcie uchwały, złożonym przez 

klub radnych PiS – chodzi o bezpłatną komunikację dla byłych 

opozycjonistów reżimu antykomunistycznego i osób niepełnosprawnych, 

bez względu na sposób niepełnosprawności.  

Odniósł się też do apelu ws. projektu ustawy dot. Westerplatte, poprosił 

radnych KO o wycofanie tego apelu z sesji RMG. 

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że dzisiejsza sesja jest bardzo ważna, nie tylko ze względu 

na apel i oświadczenie, ale przede wszystkim na ogromną zmianę  

budżetową, w której niemal 3 mln zł jest przekazywane na obszar 

społeczny – działania związane z ochroną zdrowia psychicznego, 

wsparciem psychologicznym w programie in vitro, czy szczepieniami 

przeciw HPV. Poprosiła radnych o poparcie zmian budżetowych.    

 

 

PUNKT 4 
 

Apel w sprawie projektu ustawy przewidującej wywłaszczenie Pola 

Bitwy na Westerplatte  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Przedstawił projekt apelu zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że za kilka chwil RMG głosami koalicji obywatelskiej podejmie 

apel w sprawie Westerplatte. Chciał jeszcze zwrócić uwagę na ignorancję 

i brak merytorycznych argumentów w tym apelu i zadać kilka pytań. 

Wnioskodawcy apelu twierdzą, że Muzeum II Wojny Światowej zostało 

przejęte fortelem prawnym, a kto jest organizatorem muzeum?  

Ministerstwo Kultury.  Zarzuca się w apelu również, że zmiany personalne 

w muzeum doprowadziły do usunięcie utworu House of Rising Sun.                               
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I tu pojawia się pytanie, czy prof. Machcewicz miał licencję aby 

wykorzystywać ten utwór? Nie miał takiego prawa. Czy państwowa 

instytucja kultury może być piratem? Nie może. Poprzednia dyrekcja 

muzeum nie zapewniła praw do tego utworu. W apelu podnoszona jest też 

obawa o pomnik obrońców Wybrzeża, zapewnił, że ten pomnik nie 

zostanie zburzony, więc apel w tym pkt jest bezzasadny. Zwrócił też 

uwagę, że za czasów rządów PiS w 2006 roku zostały poczynione 

działania, które doprowadziły do przekazania sporych środków 

finansowych na Westerplatte. A minister Sellin 1 września 2007 roku 

ogłosił budowę Muzeum Westerplatte jako oddziału Muzeum Historii 

Polski. Ale gdy tylko PO z PSL doszła do władzy, budżet tego muzeum 

został zamrożony. I trwały działania nad powołaniem nowego muzeum – 

Wojny i Pokoju. 1 września 2008 roku zarządzeniem Ministra Kultury 

powołane zostało samodzielne Muzeum Westerplatte, którego kilka 

miesięcy później nazwa została zmieniona na Muzeum II Wojny 

Światowej, zmieniły się też plany na lokalizację tej instytucji. Wspomniał, 

że w chwili obecnej na Westerplatte można kupić zabawki, w tym maski 

polityków, np. D. Tuska, L. Millera, B. Komorowskiego. To miejsce 

straszyło a teraz, po interwencji działaczy politycznych, dziennikarzy, 

zostało wysprzątane. A dopiero za rządów PiS dokonano pierwszych 

badań archeologicznych po II wojnie światowej.  

Zaapelował do pani prezydent o potępienie kultu Wolnego Miasta 

Gdańska, bo było to miejsce, gdzie polskość była tępiona a Polak 

poniżany, a nazistowska władza miasta chciała Polaków wyniszczyć.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA 

Powiedział, że Westerplatte jest miejscem szczególnym, dla każdego 

mieszkańca Gdańska i Polski i powinno ono być otoczone troską.                            

A wszyscy mogli zobaczyć, jak wyglądał jeszcze do niedawno teren na 

Westerplatte, dopiero po interwencji dziennikarzy i głosach krytycznych 

wielu środowisk, doszło do uprzątnięcia terenu. A rząd polski, widząc,                   

w jakim stanie utrzymane jest Westerplatte, chciałby wreszcie uprzątnąć 

ten teren, przywrócić mu godność, która należy się temu miejscu. Dołączył 

się do apelu radnego Krupeja, aby pani prezydent potępiła historię 

Wolnego Miasta Gdańska.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA 

Dodała, że w bieżącym roku jest 40 rocznica otwarcia Wartowni nr 1 jako 

placówki muzealnej. Muzeum Gdańska przygotowało z tej okazji liczne 

obchody. A w myśl ustawy, o której jest obecnie mowa, Wartownia nr 1 

ma zostać przekazana za odszkodowaniem nowemu inwestorowi. Spytała 
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zatem za jaką kwotę ma ona być przekazana i na co Muzeum miałoby ją 

wykorzystać. Dodała też, że od roku 2017 trwają prace nad zmianą 

sposobu zagospodarowania Westerplatte. W ubiegłym roku odbyły się 

spotkania z udziałem szerokich grup społecznych, powstały 3 projekty, 

których celem jest zachowanie autentyczności tego miejsca. Spytała, 

dlaczego politycy PiS nie chcą uczestniczyć w tym procesie? Dlaczego                 

w tym procesie nie jest uwzględniany głos samorządu, środowisk 

kombatanckich. Poprosiła o włączenie w proces tworzenia nowych 

inwestycji na Westerplatte szerokiego grona różnych organizacji 

społecznych, gdańszczan i samorządu.  

 

Radny KAROL RABENDA 

Odpowiedział, że koncepcja zagospodarowania Westerplatte jest i została 

brutalnie odrzucona przez władze miasta rok temu. Wspomniał o kwestii 

bałaganu i śmieci na Westerplatte, powiedział, że padły deklaracje, że 

teren zostanie wysprzątany. Gdyby nie konferencje prasowe, media, ten 

bałagan dalej by tam był. Tam przyjeżdżają turyści z Polski i z zagranicy, 

a tam walają się butelki po alkoholu, śmierdzi moczem. Tak miasto dba                 

o Westerplatte. Spytał, po co radni PO w roku 80 rocznicy wybuchu wojny 

rozpętują taką hucpę? Spytał, czy jest na sali lekarz, który mógłby zbadać 

kogoś, kto pisał ten apel?  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący RMG 

Powiedział, że Westerplatte stało się dzisiaj ponownie polem bitwy, tym 

razem politycznej. Poprosił wnioskodawcę apelu o odpowiedź na                           

3 pytania. W tym apelu jest zapis iż odbiera się samorządowi prawa                         

i kompetencje, spytał, czy funkcjonujące obecnie prawo łamie jakikolwiek 

prawa samorządów, zabierając im również kompetencje, kiedy wg. 

konstytucji jest cały czas nadrzędność ustawy nad uchwałą.  Następnie 

spytał, na czym polega użycie stwierdzenia iż Muzeum II Wojny Światowej 

zostało przejęte fortelem prawnym?  Czy to następna sugestia, że zostało 

złamane prawo? Wspomniał też, że w apelu dwukrotnie wspomina się, że 

nie szanuje się uczuć i opinii gdańszczanek i gdańszczan. Spytał, kiedy 

ostatni raz wnioskodawca był na Westerplatte i widział, jak dba się o to 

miejsce? Pojawił się projekt zainwestowania ponad 100 mln zł,  aby to 

miejsce stało się godne odpowiedniej ekspozycji. A skoro my 

gdańszczanie nie byliśmy w stanie o to miejsce odpowiednio zadbać, 

niech to uczyni państwo polskie.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK DOWBÓR  
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Odniósł się do słów radnego Krupeja, że pomnik nie zostanie zburzony. 

Odpowiedział radnemu, że jeśli Sejm głosami PiS wywłaszczy te teren, to 

radny miasta Gdańska nie będzie miał na to żadnego wpływu. A osoby, 

które będą miały na to wpływ, do tej pory nie odcięły się od słów zburzenia 

czy radykalnego przekonstruowania istniejącego na Westerplatte 

pomnika. Ustawodawca chce pozbawić miasto Gdańsk własności, a ma                   

w Sejmie większość, więc będzie mógł to uchwalić. Ale mieszkańcy muszą 

zobaczyć, co chcecie zrobić. Powiedział, że jak inaczej niż fortel prawny 

nazwać manewr poprzez połączenie jednostek kultury w taki sposób, żeby 

odwołać ówczesne kierownictwo Muzeum II Wojny Światowej, które miało 

zawarte kontrakty na zarządzanie Muzeum. Powiedział też, że na 

Westerplatte był w maju, co można zobaczyć w jego mediach 

społecznościowych a teren ten dzisiaj jest uporządkowany. Dodał też, że  

słowa dzisiaj radnego Krupeja o tym, że pomnik nie zostanie zburzony,                

w świetle tego, że dyrektor Nawrocki nie odciął się od tych słów, dzisiaj nie 

mają w zasadzie żadnej wartości.   

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Zaapelował do wnioskodawcy aby wycofał projekt apelu.  

 

Radny  ŁUKASZ BEJM 

Odniósł się min. do zapowiedzi radnych PiS, że nikt nie myśli o burzeniu 

pomnika, przypomniał, że radni PiS tak samo, w osobie radnego Rabendy, 

zapewniali, że siedziba Polskiej Agencji Kosmicznej zostanie w Gdańsku 

a niedługo jej siedziba zostanie wyprowadzona z Gdańska.  

 

Radny KAROL RABENDA 

Odpowiedział, że Sejm odrzucił poprawkę i jednak Polsa będzie                              

w Gdańsku.     

 

Radny DAWID KRUPEJ  

Odpowiedział, że nikt z dyrekcji Muzeum II Wojny Światowej nie wyraził 

chęci zburzenia tego pomnika. Wspomniał, że to za czasów rządów PiS 

doszło do pierwszych badań archeologicznych, bo miasto Gdańsk nie było 

w stanie zadbać o bezpieczeństwo wszystkich ludzi, którzy się tam 

poruszali, po odnalezieniu niewybuchów. Kolejny raz poprosił o odcięcie 

się od kultu Wolnego Miasta Gdańska.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK DOWBÓR  

Przypomniał, że na mocy uchwały Rady Miasta Gdańska doszło do 

darowizny działek gminnych na Westerplatte na rzecz Muzeum Gdańska,  
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a do urzeczywistnienia tej uchwały konieczna była decyzja pomorskiego 

wojewódzkiego konserwatora zabytków, który nie był skory do rychłego 

wydania tej decyzji. Dodatkowo konserwator odmówił przeprowadzenia 

badań archeologicznych na Westerplatte dla Muzeum  Gdańska. 

Jednocześnie konserwator udzielił zgody na badania archeologiczne 

Muzeum II Wojny Światowej. Zaapelował do przewodniczącego 

Płażyńskiego o wycofanie z Sejmu specustawy.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA Wiceprzewodnicząca RMG 

Zgłosiła wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że zgłosili się radni: Czerniewska, Kłos, Lodzińska, 

Dunajewska, Błaszkowski, Krupej, Skiba, Oleszek i Plewa. Poddała pod 

głosowanie wniosek o zamknięcie listy mówców: 

 

 

za    -      18  
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Lista została zamknięta.   

 

Radna  KATARZYNA CZERNIEWSKA 

Spytała, na ile została wyceniona Wartownia nr 1, która za 

odszkodowaniem ma zostać przekazana nowemu inwestorowi.    

 

Radny KRYSTIAN KŁOS 

Powiedział, że docenia troskę o teren Westerplatte. A jeśli to nic nie stoi 

na przeszkodzie, żeby rząd, parlament przekazał miastu środki na 

realizację inwestycji, które chciałoby na tym terenie zrealizować.  A jest to 

teren, który został przekazany decyzją wojewody gdańskiego miastu,                    

a Gdańsk od ponad 20 lat jako organizator prowadzi tam uroczystości 

upamiętniające wybuch II wojny światowej. Powiedział, że jest mu wstyd, 

żeby radni miasta Gdańska chcą wywłaszczyć teren miasta i przekazać 
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go pod zarząd rządu, który lubi przeinaczać różne rzeczy, zabierać                         

i niszczyć to, co samorząd gdański przez lata tworzył.    

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że radni PiS odwracają kota ogonem. W apelu nie ma mowy 

o tym, że teren jest nieposprzątany, są śmieci, przyznała, że teren 

faktycznie powinien być uprzątnięty, ponieważ zasługuje na odpowiednią 

godność i szacunek. Ale apel jest o czymś zupełnie innym. Odniosła się 

do sytuacji z Placem Piłsudskiego w Warszawie.   

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odniósł się do wypowiedzi radnego Krupeja. Powiedział, że badania 

archeologiczne, o które występowało Muzeum Gdańska zablokował 

wojewódzki Konserwator Zabytków. A obiekty zamknięte, gdzie 

znajdowały się śmieci to tereny Skarbu Państwa, nie gminne. Podkreślił, 

że mimo to, że jest to teren Skarbu Państwa miasto utrzymuje te tereny, 

2,5 mln jest wydatkowane, jeśli chodzi o utrzymanie terenu. A mocą 

specustawy maja być przejęte tereny gminne. 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 

Powiedział, że sprawa Westerplatte to kolejny element polityki 

centralizacyjno-nacjonalizacyjnej rządu. Dodał, że wszyscy mają                               

obowiązek przeciwstawiać się takim działaniom.  

    

Radny DAWID KRUPEJ  

Przyznał, że znalezione śmieci w forcie leżały na ziemi Skarbu Państwa, 

ale w administracji miasta Gdańska. Dodał, że to miasto Gdańsk wycofało 

zgodę na prowadzenie badań archeologicznych. Spytał również, czy 

wartownią nr 1 nie zajmowało się Stowarzyszenie Rekonstrukcji 

Historycznych Fort.    

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że dzięki temu pomysłowi, który wychodzi ze środowiska PiS 

jest w końcu szansa zbudować coś dobrego na Westerplatte, zadbać we 

właściwy sposób o historię.  

 

Radny  ROMUALD PLEWA 

Zacytował słowa Papieża, znajdujące się u stóp pomnika Westerplatte, 

wygłoszone w dniu 12 czerwca 1987 roku. Ponownie zaapelował do 

wnioskodawców o wycofanie projektu apelu.  
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Radny  BOGDAN OLESZEK 

Przypomniał, że to samorząd od 20 lat organizuje uroczystości na 

Westerplatte 1 września.  

 

Radny KAROL RABENDA  

Powiedział, że to już rok temu na portalach społecznościowych była 

informacja o śmieciach na Westerplatte, nic z tym nie zrobiono, pani 

prezydent zrobiła tam konferencję, potem PiS nieopodal zrobiło 

konferencję. Minął ok. tydzień, zanim miasto coś z tym zrobiło.  

 

ALEKAKSANDRA DULKIEWICZ  Prezydent Miasta Gdańska  

Powiedziała, że zdziwiona jest, że dopiero w maju tego roku, w rok                           

i miesiąc po sesji RMG, na której przyjęto apel do władz państwowych ws. 

zorganizowania obchodów z okazji 80 rocznicy wybuchu II wojny 

światowej, w którym zaproponowano zorganizowanie wspólnych 

obchodów, nic się nie zmieniło. Na niecałe 4 miesiące przed zbliżającą się 

80 rocznicą wybuchu II wojny światowej dopiero wzięto się za specustawę. 

Dodała, że Westerplatte to jeden z najwymowniejszych symboli walki                     

o polskość, także Gdańska. Na Westerplatte polscy żołnierze, dłużej, niż 

wymagały tego dyspozycje i rozkazy, niemal do ostatniej kropli krwi, bronili 

polskości tej ziemi. A dzisiaj PiS dla partykularnych, partyjnych celów chce 

Gdańskowi odebrać ten najbardziej symboliczny znak polskości tej ziemi. 

Wspomniała, że od 20 lat, śp. prezydent Paweł Adamowicz razem                               

z harcerzami, przy okrągłych rocznicach, z udziałem największych osób 

na świecie, organizował obchody wybuchu II wojny światowej. 

Powiedziała, że Gdańsk jest częścią Polski i nie da się z niej wypchnąć.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Wyczerpana została lista mówców, przeszła do głosowania nad apelem.   

 

za    -      21   
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Apel 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie projektu ustawy przewidującej wywłaszczenie Pola Bitwy na 
Westerplatte  

 
z dnia 30 maja 2019 r.  

 

Apel stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

W imieniu klubu radnych Koalicji Obywatelskiej złożył wniosek o 15 min 

przerwy w celu wspólnego odbycia klubu Koalicji Obywatelskiej z klubem 

Wszystko dla Gdańska.  

Przerwa 

 

Po przerwie  

 

PUNKT 4 A 
 

Oświadczenie w sprawie 40 rocznicy przybycia do Polski św. Jana 

Pawła II 

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Przedstawił projekt oświadczenia zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Powiedział, że ubolewa nad trybem wprowadzenia tego dokumentu, 

ponieważ został on złożony kilkadziesiąt minut przed sesją. A tak ważny 

dokument wg, niego powinien być procedowany w normalnym trybie                         

w Komisji Kultury. Zaapelował do klubu PiS o wprowadzenie autopoprawki, 

na końcu pierwszego akapitu dodanie słów: „Waga tego wydarzenia miało 

ogromne znaczenie dla pokojowej rewolucji, która dokonała się w Polsce. 

Dostrzegają ja osoby zarówno wywodzące swoje poglądy z wartości 

chrześcijańskich, jak i nie podzielający tej wiary, a dobre, uniwersalne 

wartości wywodzące się z innych źródeł”. Spytał przewodniczącego 
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Płażyńskiego czy zgodzi się na wprowadzenie poprzez autopoprawkę takiej 

zmiany.   

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Zgodził się na powyższą autopoprawkę, PiS chce łączyć. Powiedział, że 

zgłasza autopoprawkę, w związku z prośbą klubu KO i WdG do 

pierwszego akapitu zgłoszonego projektu oświadczenia, na końcu akapitu 

dodaje się treść: „Waga tego wydarzenia miało ogromne znaczenie dla 

pokojowej rewolucji, która dokonała się w Polsce. Dostrzegają ja osoby 

zarówno wywodzące swoje poglądy z wartości chrześcijańskich, jak i nie 

podzielający tej wiary, a dobre, uniwersalne wartości wywodzące się                        

z innych źródeł”. 

 

Radny LECH KAŹMIERCZYK 

Powiedział, że cieszy się z powyższego oświadczenia. Dodał, że Papież 

inspirował robotników, wspierał ich, a także zależało mu na bezkrwawym 

rozwiązaniu konfliktów, dlatego powiedział, że nie przyjedzie do kraju, 

jeżeli nie będzie mógł spotkać się z Lechem Wałęsą. Zaznaczył, że warto 

pamiętać, że jest też drugi ważny Polak, te dwie osoby są bardzo ważne 

dla naszej ojczyzny.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Podziękował za autopoprawkę przewodniczącemu Płażyńskiemu.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska 

Podziękowała również klubowi PiS, wyraziła nadzieję, że współpraca                       

w szczytnym celu będzie kontynuowana.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Wyczerpana została lista mówców, przeszła do głosowania nad 

oświadczeniem.   

 

za    -      32   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Apel 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie 40 rocznicy przybycia do Polski św. Jana Pawła II  
 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

 

 

Apel stanowi załącznik nr 4 do protokołu  

 

 

PUNKT 5 
 

Uchwały: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska  (druk 199); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przedstawiła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KE, KRiPS, KKiP, 

KSIT, KZR opinie pozytywne.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedziała, że wśród wskazanych rozwiązań przedstawionych w zmianie 

WPF umieszczono również dofinansowanie do programu in vitro. 

Wspomniała, że do dnia dzisiejszego nie otrzymali radni raportu                                   

z przeprowadzenia uchwały ws. in vitro, do czego obliguje pkt 6 ww. 

uchwały. Dodała, że dziś dopiero otrzymali radni informację, że w 

poniedziałek radni otrzymają informację ws. spotkania w tej sprawie                       

i raportu. A według radnej, bez raportu i sprawozdania, nie powinno się 

głosować nad zwiększeniem dofinansowania. A kwota, która ma być 

przeznaczona na zwiększenie finansowania in vitro, w pierwszej 

kolejności powinna być przeznaczona na propagowanie naprotechnologii, 
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która nie jest metodą inwazyjną. Powiedziała, też, że zamiast programu 

edukacyjnego, który miał być prokreacyjny, zafundowano dzieciom 

program, który jest promocją środowisk LGBT, nie ma nic wspólnego                   

z edukacją.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Skomentowała, że miasto Gdańsk nie prowadzi żadnych działań 

promujących w szkołach LGBT, miasto Gdańsk finansuje program edukacji 

seksualnej, który powinno prowadzić państwo. A na wszystkie zajęcia, 

muszą wyrazić zgodę rodzice.   

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA 

Wyraziła oburzenie wypowiedzią radnej Cabaj. Powiedziała, że radni 

zdecydowali, że rodzicom dają szczęście, jakim jest dziecko. Spytała, czym 

dzieci z in vitro różnią się od dzieci poczętych normalnie. Odpowiedziała, że 

to są takie same dzieci, a radna nie ma prawa mówić, że ten program trzeba 

zabierać. Powiedział, że do 30 kwietnia 2019 roku w ramach programu, który 

działa od roku, urodziło się 105 dzieci. Powiedziała, że cieszy się bardzo, że 

ten program w Gdańsku jest, wyraziła nadzieję, że jako odpowiedzialni radni 

będzie on kontynuowany najdłużej, jak się tylko da.  

 

Radny ŁUKASZ KŁOS  

Powiedział, że na każdej komisji pani radna wspomina o gender, 

środowiskach LGBT, które tak bardzo zagrażają Polsce i Polkom i Polakom. 

A te 105 dzieci, które przyszły na świat, to gdańszczanie, obywatele miasta 

Gdańska, a Gdańskowi zależy, żeby jego mieszkańców było jak najwięcej. 

Wspomniał o wycofaniu się polskiego rządu ze wsparcia programu in vitro, 

wprowadził ogólnopolski program naprotechnologii. Poprosił radną                             

o wskazanie różnicy w urodzeniu dzieci z in vitro a naprotechnologii, jakie są 

rezultaty, wyniki.  

 

PIOTR KOWALCZUK  Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że procedurę naprotechnologii prowadzi rząd RP, nie trzeba 

finansować dwa razy tego samego. A kto chce skorzystać z tego programu, 

ma szansę na skorzystanie. Przytoczył dane dot. naprotechnologii – 

kilkadziesiąt mln wydane, a skuteczność 70 ciąż w całej Polsce.                                        

W przypadku programu in vitro, wielokrotnie tańszego, urodziło się ponad 

100 dzieci, a ponad 100 osób jest w ciąży, również bliźniaczej. Powiedział, 

że nie można porównywać tego. Poprosił o nie czynienie zarzutu, że miasto 

nie finansuje po raz drugi tego, co finansuje rząd. Odniósł się też do 
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programu edukacyjnego, o którym wspomniała radna, o zgodach rodziców, 

one są uzupełnieniem tego, czego nie ma w standardowym programie 

edukacyjnym.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Poprosiła radnych o zapoznanie się z treścią warsztatów zdrovelove. 

Powiedziała, że jest przekonana, że każda osoba, która przeczyta treść 

warsztatów, będzie zszokowana ich treścią i wyraziła nadzieję, że radni 

zmienią zdanie na ten temat. Zaapelowała do radnej Lodzińskiej                                  

o niewkładanie do ust słów, których nie powiedziała, słów, że dzieci z in vitro 

są złe. Powiedziała, że uchwalając program in vitro, nie zadbano, aby 

monitorować zdrowie dzieci i ich matek, ważna jest tylko ilość.  

 

Radny WALDEMAR JAROSZEWICZ  

Powiedział, że wrócił do samorządu po 20 latach i zwrócił uwagę na sposób 

i formę zwracania się i słuchania, nie widzi żadnej pozytywnej zmiany                       

w stosunku do tego, w jaki sposób radni zachowują się wobec siebie. 

Powiedział, że radna Cabaj nikogo nie atakowała, chciała tylko zwróci uwagę 

na pewne kwestie. Poprosił o powrót do dobrych zwyczajów w radzie sprzed 

lat.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że obie strony mogą skorzystać z obu metod – zarówno                                 

z programu rządowego, który promuje naprotechnologię, z drugiej strony 

miasto zapewnia, tym, dla których naprotechnologia okazała się 

nieskuteczna, możliwość skorzystania z metody in vitro. A pani radna Cabaj 

mówi, że powinniśmy tym drugim tą możliwość odebrać.  

 

Radny JAN PERUCKI 

Spytał retorycznie, kto zlikwidował standardy położnicze, kto nakazuje 

stosować metodę in vitro bądź uczestniczyć w lekcjach edukacji seksualnej. 

Odpowiedź brzmi – nikt. Wyraził zdanie, że wszystkim radnym chodzi                           

o szczęście gdańszczan, również tych najmłodszych, zachęcił radną do 

głosowania za, zwłaszcza, że nie wykazała, dlaczego ten program jest zły, 

szkodliwy.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Powiedział, że na przestrzeni kilkunastu ostatnich lat, episkopat polski wydał 

wiele dokumentów bioetycznych, a które dotyczyły procedury in vitro.                         

Te dokumenty idą za encykliką Evangelium Vitae św. Jana Pawła II, że życie 
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ludzkie jest wartością podstawową i niezbywalnym dobrem, a więc domaga 

się jego niezbędnej ochrony. Stąd biskupi przypominają, że w procedurze in 

vitro wytwarza się więcej embrionów, jak w hodowli i ta procedura potem 

usuwa słabsze embriony, stąd jest ten sprzeciw kościoła i te głosy dzisiaj na 

sesji.  

Radna JOANNA CABAJ 

Przypomniała, że procedura in vitro pomija czynnik chorobowy, 

doprowadzając do zapłodnienia, czyli tak naprawdę nie leczy niepłodności, 

nie leczy kobiety, mężczyzny. I brak właściwego monitoringu daje spaczony 

obraz efektywności tego, nie wiadomo, w jakim stanie urodziło się dziecko, 

ile embrionów zostało zamrożonych, nie wiadomo nic o stanie zdrowia matki.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA 

Powiedziała że zastanawia się dzisiaj od początku, na jakiej sali siedzi, bo 

przez chwilę wydawało się jej, że jest w Ministerstwie Kultury, dzięki 

wypowiedziom radnego Krupeja, teraz niektórzy mówią, jak przedstawiciele 

episkopatu, NFZ. Poprosiła o skupienie się na głosowaniu i zastanowienie 

się, nad jaką uchwałą jest głosowanie i poprosiła o przestanie siania 

propagandy.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Powiedział, że dane dot. dobrostanu matki, dziecka, są to dane wrażliwe                      

i miasto nie może obecnie takich danych zbierać w takim szerokim zakresie, 

jak pani radna proponuje.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA – Wiceprzewodnicząca RMG 

Złożyła wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poddała wniosek pod głosowanie.  

 

za    -      18   
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        2 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Lista została zamknięta. 
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Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Powiedziała, że wypowiedzi radnej Cabaj ja przerażają, powiedziała, że 

radna wpisuje się w nurt bruzdy dotykowej na czole. Spytała, czy te 

badania radna Cabaj chce prowadzić, czy zgłasza postulat, by rada miasta 

się tym zajmowała? Dodała, że osoby, które maja dzieci z in vitro nie 

skorzystały z tej metody dla kaprysu, tylko te osoby miały najwyraźniej 

kłopot z poczęciem dziecka metodą naturalną.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedział, że jest dotknięta atakami na swoja osobę. Powiedziała, że                    

w tej kadencji nie było szerokiej dyskusji na sesji na ten temat, nie 

otrzymali radni raportu, który miał być, powiedziała, że ta dyskusja jest 

potrzebna. Poprosiła o merytoryczną dyskusję, opartą o dane naukowe.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Zaapelował o szacunek dla radnych, zwłaszcza radnej Joanny Cabaj, 

która zawsze spokojnie i merytorycznie wygłasza swoje poglądy.  

 

PIOTR KOWALCZUK  Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że oceną monitorowania stanu wszystkich urodzonych                       

w Polsce dzieci, bez względu na drogę powołania do życia, jest zadaniem 

służb medycznych i NFZ, miasto Gdańsk nie ma takich możliwości. 

Program został pozytywnie zatwierdzony przez ATOM i Wojewodę, jest 

zgodny z polskim prawem, nikomu w tym zakresie nie dzieje się krzywda. 

Jeśli chodzi o drogę postępowanie z zarodkami, przypomniał, że jest 

ustawa o leczeniu niepłodności, która określa, co dalej dzieje się                               

z zarodkami. A raport na koniec programu i ewaluacja przewidziano na 

rok 2012, zgodnie z zapisami w tym programie.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Lista mówców została wyczerpana, poddała wniosek pod głosowanie.  

 

za    -      18   
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -        9 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/172/19 
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Rady Miasta Gdańska 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska   
 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu  

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2019 rok  (druk 200); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przedstawiła opinie komisji: KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KE, KRiPS, KKiP, 

KSIT, KZR opinie pozytywne. Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod 

głosowanie.  

 

za    -      18   
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -        9 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/173/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2019 rok 

 
z dnia 30 maja 2019 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu  

 

3) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Letnica Szklana Huta w mieście Gdańsku (druk 
205); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 205 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu  nie wpłynęły żadne uwagi. Radni 

Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna.  

 

Radny  ANDRZEJ SKIBA  

Spytał, jak w panie jest poruszony temat przyszłej ulicy, nowej Muzycznej. 

Czy ma mieć ona jeden czy dwa pasy w każdą stronę?  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że nowa Muzyczna jest zaplanowana pomiędzy 

procedowanym terenem a składowiskiem popiołów, włącza się                                

w Marynarki Polskiej, na granicy z składowiskiem i terenami zielonymi 

sportowymi, przechodzi przez tereny częściowo gminne, włącza się                       

w Starowiejską i przybliża się do torów, tu realizuje się zabudowa 

mieszkaniowa wielorodzinna, to jeden wieli plac budowy. Jest to ulica 

zbiorcza, dwie jezdnie po dwa pasy ruchu w przekroju docelowym.  

 

Radny  ANDRZEJ SKIBA  

Spytał, czy przez nową Muzyczną, będą mogły przejeżdżać większe ilości 

samochodów ciężarowych?   

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że plan miejscowy nie przesądza, w jaki sposób będzie 

organizacja ruchu wyglądała na ulicach miejskich, to jest w gestii zarządcy 

drogi, czyli GZDiZ.  

 

Radny  ANDRZEJ SKIBA  

Spytał o kwestię nośności tej drogi, ponieważ obecnie toczy się dyskusja, 

w jaki sposób powinno odciążyć się mieszkańców Nowego Portu od ruchu 
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samochodów ciężarowych. Czy mówiąc o nowej Muzycznej dopuszcza 

się ruch samochodów ciężarowych a następnie wzdłuż planowanych, 

nowych osiedli.  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że nie jest przygotowana na dyskusję dot. całego studium, 

ale postara się opowiedzieć na rysunku, jaki dysponuje. Powiedziała, że 

plan miejscowy nie przesądza kwestii technicznych, to wychodzi z projektu 

budowlanego i nie odpowie, jaka będzie nośność, w zależności od tego, 

jakie będą obowiązywały przepisy, ta droga będzie realizowana zgodnie                   

z obowiązującymi przepisami. A ta droga jest zaplanowana, nie ma jej 

fizycznie. Wspomniała też o przebiegu planowanym nowej Wyzwolenia.  

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Spytał, w której strefie planu przewidziana jest część parkingowa?  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Odpowiedziała, że parkingi mogą się znaleźć w części wejściowej,  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Powiedział,  ze w 2007 roku zapadła decyzja o Euro 2012 w Polsce                              

i rozgrywki będą min. w Gdańsku. Wspomniał, że pamięta czasy Letniewa, 

gdzie było tam wysypisko  śmieci, zanieczyszczone przez przemysł tereny 

bagienne, były też tereny zielone. Była to kraina zapomniana, a skok 

inwestycyjny, jaki się tam dokonał od 2007 roku, wybudowanie stadionu, 

spowodowało, że tą częścią miasta zainteresowało się budownictwo 

mieszkaniowe, które tam powstaje.   

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA 

Powiedział, że Letnica rozwija się w sposób dynamiczny, powstają nowe 

osiedla.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Zaprosiła na K. Zrównoważonego Rozwoju i Sportu, połączone komisje 

24 czerwca właśnie poświęcone dostępności infrastruktury sportowej                   

w mieście Gdańsku.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Na tym zakończono omawianie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Letnica Szklana 
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Huta w mieście Gdańsku. Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie.    

 

za    -      24   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        7 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/174/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Letnica Szklana Huta w mieście Gdańsku 

 
z dnia 30 maja 2019 r.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon Alei Macieja 
Płażyńskiego w mieście Gdańsku (druk 172); 

 
 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 

Podziękował pani dyrektor oraz zespołowi BRG za rozwój Letnicy.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Więcej głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  
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za    -      27   
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/175/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Letnica rejon Alei Macieja 

Płażyńskiego w mieście Gdańsku 
 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu  

 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca                        
i Delfina w mieście Gdańsku (druk 173); 

 
EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

 

za    -      26  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       



31 
 

               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XI/176/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Jednorożca                        

i Delfina w mieście Gdańsku 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu  

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Osowski 
Zakątek w mieście Gdańsku (druk 174); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

 

 

za    -      29  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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Uchwałę Nr XI/177/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Osowa rejon ulic Osowski Zakątek                               

w mieście Gdańsku 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu  

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Przymorze Małe rejon ulic 
Szczecińskiej i Słupskiej w mieście Gdańsku (druk 178); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

  

 

za    -      28  
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/178/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Przymorze Małe rejon ulic 

Szczecińskiej i Słupskiej w mieście Gdańsku 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu  

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna – Kuźnia Wodna                           
w mieście Gdańsku (druk 179); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

  

 

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/179/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Oliwa Górna – Kuźnia Wodna                           

w mieście Gdańsku 
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z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu  

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wyspa Sobieszewska – 
centrum Świbna II w mieście Gdańsku (druk 180); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/180/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Wyspa Sobieszewska – centrum 

Świbna II w mieście Gdańsku 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu  
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10)  w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejon ulicy Trakt Św. Wojciecha 
między węzłem Obwodnicy Południowej a ulicą Gościnną w mieście 
Gdańsku (druk 175); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Opinia KZP pozytywna. 

 

Radny LECH KAŹMIERCZYK 

Spytał, jaki wpływ może mieć odstąpienie od planu na budowę 

bezkolizyjnego przejazdu kolejowego?  

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska O 

dpowiedziała, że odstąpienie od tego planu nie ma żadnego wpływu na 

rozwiązania związane z bezkolizyjnymi przejściami. Jedyna 

konsekwencja odstąpienia od planu to to, że wszystkie nieruchomości 

będą się obsługiwały od Traktu Św. Wojciecha poprzez sięgacze lub 

niewielkie zawrotki.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

  

 

za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/181/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejon ulicy Trakt Św. Wojciecha 

między węzłem Obwodnicy Południowej a ulicą Gościnną w mieście 

Gdańsku 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu  

 

10a) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta 

Miasta Gdańska w sprawie nadania ulicom: Olimpijskiej, Wacława 

Kłoczkowskiego, Alfonsa Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, 

Kadmowej, Józefa Unruga, Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe 

Wzgórze, Królewskie Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa 

Tischnera, kategorii dróg gminnych (druk 210);  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

  

 

za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/182/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie nadania ulicom: Olimpijskiej, Wacława Kłoczkowskiego, 

Alfonsa Flisykowskiego, Granitowej, Perłowej, Kadmowej, Józefa Unruga, 

Człuchowskiej, Stanisława Dąbka, Morenowe Wzgórze, Królewskie 

Wzgórze, Jana Karskiego i Księdza Józefa Tischnera, kategorii dróg 

gminnych 

z dnia 30 maja 2019 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 15  do protokołu  

 

10b) w sprawie zaliczenia ulic: Harfowej, Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, 

Cytrowej, Jana Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów Pułku, 

Dedala oraz Limbowej do kategorii dróg gminnych  (druk 211);  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

 

za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
  

Uchwałę Nr XI/183/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie zaliczenia ulic: Harfowej, Wiolinowej, Lutniowej, Lirowej, 

Cytrowej, Jana Wojnarskiego, mjr. Mieczysława Słabego, Synów Pułku, 

Dedala oraz Limbowej do kategorii dróg gminnych   

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16  do protokołu 

  

11)  w sprawie zmiany statutu Hevelianum (druk 167); 
 

ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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KKiP opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod 

głosowanie.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Głosów dyskusji nie było, poddała wniosek pod głosowanie.  

 

 

za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/184/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 

w sprawie zmiany statutu Hevelianum 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 17  do protokołu 

  

12) w sprawie zasad i trybu nadawania tytułu Honorowego Obywatela 
Miasta Gdańska (druk 207 + autopoprawka); 

 
Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

KKiP opinia pozytywna, Prezydenta Miasta Gdańska – opisowa – 

znajduje się pod uchwałą. 

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Spytał, czy uwagi dyskutowane na K. Kultury zostały uwzględnione? 

Chodzi o uszczegółowienie, że komisja powoływana przez radę miasta 
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składa się z wyłącznie z radnych miejskich, a nie komisja w której 

zasiadają eksperci powołani przez radę miasta.  Wspomniał, że wnosił                            

o autopoprawkę, aby okres, w jakim można rozpocząć procedurę 

nadawania pośmiertnie tytuł honorowego obywatela miasta Gdańska nie 

wynosił 12 miesięcy. Powiedział, że jest to związywanie sobie rąk. 

Wspomniał też o możliwości uhonorowania tytułem, jeśli zgodę pisemną 

wyrazi najbliższa rodzina. Dodał, że jedna osoba z rodziny może się 

zgodzić, a druga nie. Nieprecyzyjne jest też, kto ta zgodę powinien dać – 

wdowiec, wdowa, syn, córka. Powiedział, że niewiadomych w uchwale 

jest wiele i lepiej byłoby jeszcze ją przedyskutować.  

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Odniósł się do całej uchwały, powiedział, że nie widzi potrzeby zmian                    

w zakresie nadawania honorowego obywatelstwa przez Radę Miasta 

Gdańska. Do tej pory było tak, że to radni dokonują oceny, kto na to 

zasługuje a kto nie. A tworzenie nowych instytucji, komisji, to  z jednej 

strony zrzucanie odpowiedzialności na jakieś nowe ciała. Jest Komisja 

Kultury, która takie wnioski opiniuje. Nie ma potrzeby tworzyć bubli 

prawnych. Przychylił się również do zdania radnego Krupeja w kwestii 

zgody najbliższej rodziny.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odpowiedziała na wątpliwości radnego Płażyńskiego. Jeśli chodzi                                  

o komisję, to nie trzeba tego precyzować, bo na podstawie przepisów 

odrębnych w komisji powołanej przez Rade Miasta Gdańska mogą być 

tylko radni miasta Gdańska, a komisja może występować do 

przewodniczącego rady o powołanie ekspertów albo zamówienie 

ekspertyz, może zapraszać na swoje posiedzenia gości z zewnątrz.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Spytał o okres 12 miesięcy i opinię najbliższej rodziny.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Odpowiedziała, że w toku prac odstąpiono od powoływania kolejnych 

instytucji,  ciało będzie się składało wyłącznie z radnych miasta Gdańska 

i będzie powoływane wyłącznie gdy ktoś złoży wniosek o potrzebę takiej 

komisji, jeśli potrzeby nie będzie, wniosek będzie rozpatrywała Komisja 

Kultury. Jeśli chodzi o rodzinę powiedział, że nie wyobraża sobie, że kiedy 

ktoś umiera, nie wykonuje się przynajmniej gestu aby zapytać najbliższą 

rodzinę, czy ona chce by osoba nieżyjąca, ich zmarły bliski został 
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honorowym obywatelem. Zgodziła się na wykreślenie w formie 

autopoprawki zapisu dot. 12 miesięcy, zapis: „wniosek o przyznanie tytułu 

honorowej obywatelki albo honorowego obywatela miasta Gdańska musi 

być złożony nie później niż 12 miesięcy od daty śmierci osoby zgłoszonej 

do tego tytułu” zostaje wykreślony, jako autopoprawka.      

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI 

Spytał się o powód nadawania pośmiertnie honorowego obywatelstwa.  

 

Radny ANDRZEJ STELMASIEWICZ 

Odniósł się do komisji doraźnej, powiedział, że eksperci byliby dużym 

wsparciem dla radnych. Zgłosił wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poddała wniosek pod głosowanie.  

 

za    -      19 
      przeciw    -      11 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Lista mówców została zamknięta.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI  

Spytał, czy nie warto byłoby w par. 3 pkt 2 następnego zdania również 

wycofać. Chodzi o kwestię przyznawania honorowego obywatelstwa 

pośmiertnie dot. wniosku wymaganej pisemnej zgody. Powiedział, że jest 

zwolennikiem jak najbardziej prostego i przejrzystego języka. Wspomniał 

o przypadku arcybiskupa Gocłowskiego, gdzie dwukrotnie podchodzono 

do honorowego obywatela, i za pierwszym i za drugim razem honorowy 

obywatel żył i mógł się wypowiedzieć. Za pierwszym razem, prosił                  

o wycofanie tego wniosku z jednej przyczyny, nie było konsensusu na sali. 

I powiedział, że jeżeli nie będzie jednomyślności wśród radnych, nie chciał 

tego obywatelstwa przyjąć. Po kilku latach było drugie podejście, był 

konsensus, wszyscy radni zagłosowali, arcybiskup wyraził zgodę.  

Zawnioskował o cofnięcie projektu uchwały do komisji.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Poddała pod głosowanie wniosek.  

 

za    -      14 
      przeciw    -      13 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Projekt uchwały został odesłany do komisji.  

 

13) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Gdańska na rok 2019 (druk 184); 

 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społ., K.Strategii i Budżetu opinie pozytywne. Głosów 

w dyskusji nie było. Poddała projekt uchwały pod głosowanie.   

za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/185/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 

Gdańska na rok 2019 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 18  do protokołu 

 

14) w sprawie ustalenia na rok szkolny 2019/2020 planu sieci 
publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na 
terenie Miasta Gdańska (druk 176); 

 
GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji nie było. Poddała projekt 

uchwały pod głosowanie.   

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/186/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 

uchwałę w sprawie ustalenia na rok szkolny 2019/2020 planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych na terenie 

Miasta Gdańska 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 19  do protokołu 
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15)  zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego                           
(druk 177); 

 

GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie było. Poddała projekt 

pod głosowanie.  

za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/187/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych              

i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

16)  w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych 
prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Miasta Gdańska oraz 
trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania                               
i wykorzystania (druk 182); 
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GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Edukacji, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne. Głosów dyskusji nie 

było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/188/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy 

Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i niepublicznych 

prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Miasta Gdańska oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

17)  w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego (druk 
183); 

 
GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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K. Edukacji opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie było. Poddała projekt 

pod głosowanie.  

za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/189/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 

17A) w sprawie współdziałania Miasta Gdańska z Gminą Pszczółki oraz 

Gminą Suchy Dąb w celu realizacji projektu pn. „Cała Naprzód II”. 

Działanie 5.2 Poddziałanie 5.2.1 – Aktywizacja zawodowa – mechanizm 

ZIT Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 

2020 (druk 208); 

MAŁGORZATA NIEMKIEWICZ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie  

Przedstawiła projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Rodziny i Polityki Społecznej, K. Strategii i Budżetu opinie pozytywne.  

Głosów dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      28 
      przeciw    -        2 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/190/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie współdziałania Miasta Gdańska z Gminą Pszczółki oraz Gminą 

Suchy Dąb w celu realizacji projektu pn. „Cała Naprzód II”. Działanie 5.2 

Poddziałanie 5.2.1 – Aktywizacja zawodowa – mechanizm ZIT Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

18) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 201); 
 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna.  

 

Radny CEZARY SPIEWAK DOWBÓR  

Spytał, czy ewentualne wyrażenie opinii pozytywnych może spowodować, 

że kasyn powstanie jakaś większa ilość, czy jest jakiś limit, jeśli tak, to 

jaki.  

 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Odpowiedział, że nie ma możliwości zwiększenia ilości kasyn,                                 

w województwie pomorskim ta ilość to trzy kasyna, dwa w Gdańsku, jedno 

w Sopocie.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Więcej głosów dyskusji nie było. Poddała projekt pod głosowanie.  
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za    -      20 
      przeciw    -        9 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/191/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 

19)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 202); 
 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie 

było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 

Uchwałę Nr XI/192/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 25  do protokołu 

 

20) w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 203); 
 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie 

było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/193/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 

21)  w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry (druk 204); 
 

ŁUKASZ KŁOS Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie 

było. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

  

za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        3 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/194/19 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia opinii o lokalizacji kasyna gry 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

22)  zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 – 2018 (druk 206); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej  
Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Głosów dyskusji nie było. 

Poddała projekt pod głosowanie.  

  

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 
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    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/195/19 
Rady Miasta Gdańska 

 

zmieniającą uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Miasta Gdańska na lata 2014 – 2018 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

23) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
zasad taryfowych cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 
manipulacyjnych (druk 181 + 2 x autopoprawki); 

 
Radny  KACPER PŁAŻYŃSKI  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Rodziny i Polityki Społ. odstąpiła od 

opiniowania, K. Strategii i Budżetu nie opiniowała. Prezydent Miasta 

Gdańska – poinformowała, że projekt nie jest gotowy do głosowania na 

sesji RMG, jest pozytywna opinia Związku Zawodowego Solidarność, 

Metropolitalny Związek Komunikacyjny Zatoki Gdańskiej – brak opinii, 

zbierze się dopiero w połowie czerwca.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Powiedział, że jednym z celów jest doprowadzenie w przyszłości do 

jednego wspólnego biletu w Trójmieście, obejmującego autobusy, 

tramwaje, trolejbusy i SKM a aby to było możliwe, trzeba doprowadzić do 

ujednolicenia taryf i ulg. A wprowadzenie ulgi zawartej w projekcie uchwały 

wymaga konsultacji z  innymi miastami z Metropolitalnego Związku 

Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej. Złożył formalny wniosek o odesłanie 

projektu do komisji, które dotychczas odstąpiły od opiniowania i do tego 

czasu na pewno wpłynie opinia Metropolitalnego Związku 
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Komunikacyjnego Zatoki Gdańskiej, tak, by sąsiednie miasta mogły się 

wypowiedzieć, czy również byliby gotowi na wprowadzenie takich ulg.  

 

Radny  KACPER PŁAŻYŃSKI  

Powiedział, że wniosek w sprawie przyjęcia uchwały został złożony                       

w oparciu o znowelizowane przepisy ustawy o samorządzie gminnym, tam 

jest jasno zapisane, że każdy z klubów ma prawo na tydzień przed sesją 

zgłosić jeden projekt, który obligatoryjnie musi być poddany pod 

głosowanie na sesji. dodał, że obawia się, że doszłoby tu do złamania 

prawa.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odczytała art. 20 pkt 6 ustawy z dnia 8 marca z 1990 roku o samorządzie 

gminnym w tekście jednolitym: „Na wniosek klubu radnych 

przewodniczący rady gminy jest obowiązany wprowadzić do porządku 

obrad najbliższej sesji rady gminy uchwały zgłoszone przez klub radnych, 

jeżeli wpłynął on do rady gminy co najmniej 7 dni przed dniem rozpoczęcia 

sesji rady. W trybie, o którym mowa w zdaniu pierwszym, każdy klub 

radnych może zgłosić nie więcej niż jeden projekt uchwały na każdą 

kolejna sesję rady gminy”. Klub radnych Prawa i Sprawiedliwości złożył 

projekt uchwały w odpowiednim terminie i przewodnicząca wprowadziła 

go do porządku obrad zgodnie z powyższym punktem. Nie ma mowy                                 

o tym, że on musi zostać poddany pod głosowanie, podlega on wszystkim 

procedurom, jakim podlegają wszystkie inne projekt uchwał, które są na 

sesji. Czyli może zostać poddany pod głosowanie, ale jeśli jest złożony 

wniosek o odesłanie do komisji, może zostać odesłany do komisji.    

 

Radny  KACPER PŁAŻYŃSKI  

Odpowiedział, że ma wątpliwości czy takie jest ratio legis, ponieważ tak 

można by każdą inicjatywę, każdego z klubów, również opozycyjnych, 

można by kierować z powrotem do komisji i nigdy by nie poddać ich 

głosowaniu. Powiedział, że według niego jest to poważny problem 

interpretacyjny i on interpretuje te przepisy inaczej. Dodał, że być może ta 

sytuacja spowoduje jakiś groźny precedens i być może będzie się trzeba 

spotkać z odpowiedzią wojewody pomorskiego. Wspomniał też, że jeżeli 

ten projekt zostanie zdjęty z porządku obrad, to klub radnych PiS jest                        

w mniejszości w Radzie Miasta Gdańska. Dodał, że jeśli dziś zostanie to 

zdjęte, nie wyobraża sobie sytuacji, że w przyszłym miesiącu nie zostanie 

to uchwalone, jakkolwiek to nie będzie już ta sama atmosfera czerwca, 

który chcemy w tym roku świętować.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Odpowiedziała, że dla niej przepis, który jest w ustawie jest jasny.                              

A zadaniem rady nie jest domyślanie się, jakie były intencje ustawodawcy, 

jeśli ustawodawca miał inne intencje, należało je precyzyjnie określić. 

Projekt został wpisany, rozmawia się na jego temat na sesji, tak, ja na 

temat każdej innej uchwały i jest możliwość złożenia wniosku o odesłanie 

do komisji.   

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Powiedział do radnego Płażyńskiego, że w tej chwili kwestionuje ten tryb, 
a kilkanaście minut temu, sami analogiczny wniosek złożyli, wykorzystując 
nieobecność części radnych na sali, odesłany został projekt uchwały, 
który, interpretując go w ten sam sposób, nie powinien być odesłany do 
komisji.  
 
Radny  KACPER PŁAŻYŃSKI  

Powiedział, że uchwała o honorowym obywatelstwie nie została złożona 
w przytoczonym ustawowym trybie.  
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Doprecyzowała, że dokładnie w tym samym trybie została zgłoszona. 

Poddała pod głosowanie wniosek o odesłanie do komisji.  

 

za    -      20 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        1 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Projekt uchwały został odesłany do komisji.  

 

24) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości 
ze Swissmed Opieka Sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku (druk 198); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej, K. Edukacji, K. Rodziny i Polityki Społ. 

opinie pozytywne.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 

Poprosił o przybliżenie jakie są gwarancje przy takiej umowie użytkowania 

nieruchomości, jeżeli podmiot nie wywiąże się z realizacji przedsięwzięcia, 

jaka procedura musi być zastosowana, aby ona wróciła do gminy?  

 
TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Mówimy tu o oddaniu na okres 5 lat, jeżeli inwestycja nie zostanie 

zrealizowana w ciągu 5 lat, użytkowanie wygasa i nieruchomość wraca 

beż żadnych roszczeń odszkodowawczych do gminy.  

Podobnie, kiedy  upłynie okres prowadzenia 50 lat tej działalności, wtedy 

wszystkie nakłady poniesione z prowadzoną działalnością przechodzą na 

własność gminy miasta Gdańska. Jest to prawo rzeczone ograniczone, 

czyli prawo niezbywalne, stosunki obligacyjne mogą zawiązywać.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 
Gdańska 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Poddała pod głosowanie projekt 

uchwały.   

 

za    -      32 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/196/19 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy użytkowania nieruchomości ze Swissmed Opieka 

Sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku 

 

z dnia 30 maja 2019 r.  
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Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                              
(druk 185); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna.  

 

Radna  EMILIA LODZIŃSKA  

Spytała, jak długo te osoby, wobec których jest roszczenie miasta, czekają 

na te decyzje.  

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Odpowiedział, że prowadzone jest postępowanie weryfikujące, urząd 

sprawdza daty transakcji. W takiej sytuacji zawiadamia się osobę, 

uprzedza się o sytuacji, podaje się kwoty, jakie są wynikające z tego, że 

się sprzedało przed terminem, a kwestia związana z podjęciem decyzji 

jest po stronie osoby zainteresowanej, która tłumaczy się niewiedzą albo 

złą interpretacją przepisu. Jeśli są te względy społeczne, nie wszczyna się 

postępowania egzekucyjnego, te osoby prawdopodobnie oczekują na 

decyzję rady, jeśli zgody rady by nie było, trzeba wszczynać postępowanie 

w zakresie egzekucji należności.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Dodał, że część tych spraw pojawia się u niego na interwencjach.                                 

Te osoby muszą uprawdopodobnić, że wydali środki na cele 

mieszkaniowe, dużo zależy od danego przypadku.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
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               Rada Miasta Gdańska 
    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 

Uchwałę Nr XI/197/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

 

26) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                       
(druk 186); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/198/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu 

 

27) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                       
(druk 187); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/199/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

28) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                      
(druk 188); 
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TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

Uchwałę Nr XI/200/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu 

 

29)  w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                        
(druk 189); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      33 

      przeciw    -        0 
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      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwałę Nr XI/201/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

 

30) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                          
(druk 190); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      33 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

                                   Uchwałę Nr XI/202/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
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w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

31) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                            
(druk 191); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 
za    -      32 

      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
  

                                  Uchwałę Nr XI/203/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu 
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32) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                            
(druk 192); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
  

                                    Uchwałę Nr XI/204/19 
Rady Miasta Gdańska 

 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 37  do protokołu 

 

33) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                           
(druk 193); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 
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K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
                                      

                                   Uchwałę Nr XI/205/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu 

34) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                        
(druk 194); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
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                           Uchwałę Nr XI/206/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

35) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                       
(druk 195); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
  

                          Uchwałę Nr XI/207/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 40 do protokołu 

  

36) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                       
(druk 196); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
  

                                    Uchwałę Nr XI/208/19 
 

Rady Miasta Gdańska 
 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

 z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

37) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu 
bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego                        
(druk 197); 

 

TOMASZ LECHOWICZ Dyrektor Wydziału Skarbu  

Przedstawił projekt uchwały zgodnie z załączonym uzasadnieniem. 

 



64 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

K. Polityki Gospod. i Morskiej opinia pozytywna. Nie było głosów                                   

w dyskusji. Poddała projekt pod głosowanie.  

 

za    -      33 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    

 
                            Uchwałę Nr XI/209/19 

 
Rady Miasta Gdańska 

  

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty 

udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 

 

z dnia 30 maja 2019 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 42 do protokołu 

 

PUNKT 6 

 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH 

I ODPOWIEDZI PREZYDENTA MIASTA GDAŃSKA 

 

Brak 

 

 

PUNKT 7 

 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
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PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Przestawił oświadczenie: „w związku z zawarciem porozumienia z panem 

Dariuszem Puckowskim, dotyczącym treści mojego wystąpienia na sesji 

marcowej, chciałbym niniejszym oświadczyć, ja Piotr Grzelak 

oświadczam, że podczas VIII sesji Rady Miasta Gdańska w dniu 28 marca 

2019 roku rozpowszechniłem nieprawdziwą informację pod adresem 

audytora wewnętrznego Gdańskich Nieruchomości, oświadczając, że 

wyniósł on dokumenty służbowe na zewnątrz. W związku z powyższym, 

przepraszam pana audytora za wygłoszenie powyższego stwierdzenia, 

czym mogłem narazić na utratę zaufania niezbędnego przy wykonywaniu 

zawodu audytora wewnętrznego. W ten sposób zrealizowałem 

porozumienie zawarte z panem Dariuszem Puckowskim”.  

 

Radny DAWID KRUPEJ 

Powiedział, że podczas Komisji Kultury ponad miesiąc temu złożył w trybie 

dostępu do informacji publicznej prośbę o przekazanie dokumentów 

takich, jak: deklaracji wolności i solidarności, a także umowa pomiędzy 

Europejskim Centrum Solidarności a Fundacja Gdańską o przekazaniu 

środków finansowych, które zbierane były za pomocą platformy 

Facebook. Do tej pory nie otrzymał żadnej odpowiedzi, a termin na 

dostarczenie dokumentów wynosił dwa tygodnie. Dwa tygodnie temu 

złożył interpelację, wysyłając mailem 4 interpelacje, 3 zostały przez 

urzędników zauważone, czwarta dot. tych dokumentów, została 

przeoczona. A to nie jest już pierwszy raz. Dodał, że ma wrażenie, że 

interpelacje niewygodne dla urzędu miasta są chowane, nie udziela się na 

nie odpowiedzi. Wyraził ubolewanie nad tym.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Powiedziała, że zostanie to sprawdzone.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA 

Odniosła się jeszcze do kwestii związanej z projektem uchwały dot. 

honorowego obywatelstwa. Powiedziała, że ideą było aby spadkobiercy 

wspólnie zgodzili się na przyznanie tytułu honorowego obywatelstwa. 

Spytała, czy jeśli uchwała zostanie przeredagowana w ten sposób, że 

będzie zawierała sformułowanie: zgodę wszystkich spadkobierców, czy 

będzie to wówczas do zaakceptowania. Poprosiła też radnego 

Płażyńskiego o przygotowanie kosztorysu wprowadzenie tej uchwały na 

przyszłą sesję albo sformułowanie zawarte w uchwale, że koszty jej 
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funkcjonowania pokryją radni PiS albo członkowie PiS i wówczas będzie 

to autorski projekt.  

 

Radny KACPER PŁAŻYŃSKI  

Odpowiedział, że szacunkowy kosztorys został złożony u pani skarbnik.                           

A urząd miasta też ma swoje instrumenty, żeby obliczyć koszt 

funkcjonowania takiego systemu.  

 

Radny  KAROL RABENDA 

Powiedział, że na poprzedniej sesji spytał o system Mevo, odpowiedź miał 

dostać na piśmie, ale nie dostał nic, ani na piśmie ani na sesji.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przekazała, że pani sekretarz mówi, że zawsze lepiej, gdy jest na piśmie.   

 

Radny  KAROL RABENDA 

Tak by zrobił, ale otrzymał odpowiedź, że odpowiedź otrzyma.     

 

Radny WALDEMAR JAROSZEWICZ  

Powiedział, że 20 lat temu rada miasta pracowała nad kodeksem 

etycznym radnego. Zdaje się, że taki kodeks został uchwalony, który 

porządkował sposób zachowania na sesji, relacje między radnymi                                                

i dyscyplinował sposób formułowania zdań, poglądów, tak, żeby 

nawzajem siebie nie obrażać. Powiedział, że warto byłoby go odszukać,     

a jeśli go nie ma, stworzyć i go przestrzegać.  

 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Zaprosił do nowo otwieranego bistro w podziemiach urzędu miasta, będą 

tam pracowały w większości osoby młode, z niepełnosprawnością 

intelektualną.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przypomniała ponownie o odbywającym się jutro dniu dziecka o godz. 

10.00 w sali obrad. Przypomniała również o prośbie do przewodniczącego 

klubu PiS i Wszystko dla Gdańska o wyznaczenie dwóch przedstawicieli 

klubu do komisji, która będzie się zajmowała ławnikami.  
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PUNKT 8 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Zamknęła obrady sesji.  

 

Obrady zakończono o godzinie 14:45. 

 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

   

  

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Inspektor BRMG  
Anna Ferlin 

 


